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basis of the analysis techniques of industrial relations in the economy of the North Caucasus Federal District, which found them very 
significant lag of the national average, especially pronounced in the area of ​​distribution and exchange. Analysis of the effectiveness 
of industrial relations in the regions of the North Caucasus Federal District in the absence of pronounced dynamics found positive 
trends in the period 1995 to 2010. As one of the reasons for this situation is defined widely ethnoeconomic order. Identified strategic 
policy support expanded regional reproduction through increased use of the potential ethnoeconomics.
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Дано новое определение консалтинга как экономической категории и как вида специализированной экономи-
ческой деятельности, которому присущ ряд характеристик: обеспечение клиента дополнительным капиталом, техно-
логизация знаний, капитализация знаний, инновационность, предпринимательский характер, междициплинарность, 
знаниевый капитал как основной капитал.  Раскрывается экономическое содержание категории консалтинга как инсти-
тута рыночной экономики. Разработана комплексная модель института, на основе которой анализируется состояние 
института консалтинга в российской экономике. Раскрыта роль института консалтинга в экономике для экономических 
агентов. Определены особенности состояния института консалтинга в России: несформированный спрос на консал-
тинг со стороны малого и среднего бизнеса, выявлены его основные недостатки: слабость нормативно-правовой базы; 
отсутствие системы воспроизводства профессиональных кадров консалтинга, неразработанность алгоритмов и стан-
дартов консалтинга, проблемы взаимодействия с клиентами и организации консалтингового бизнеса.
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There is a new definition of consulting as an economic category and as a specialized economic activity in this paper. Consulting 
as a specialized economic activity has a number of characteristics: providing a client with additional capital, technologization of 
knowledge, the capitalization of knowledge, innovation, entrepreneurial character, knowledge capital as capital assets. Consulting 
is analyzed as an economic category and as a market economy Institute. A comprehensive model of the Institute developed. The 
condition of the Institute of consulting in the Russian economy is analyzed on the basis of which analyses. The role of the Institute 
consulting in the economy for economic agentsis considered. The peculiarities of the status of the Institute of consulting in Russia 
are specified. There are immature demand for consulting services by small and medium-sized businesses, the weakness of legal 
framework; lack of system for reproduction of professional personnel consulting, lack of development of algorithms and standards 
of consulting, the problem of interaction with clients and organization of the consulting business.
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Рассмотрены коэффициенты миграционного прироста на 10 000 человек населения у субъектов РФ. Проана-
лизированы причины обострения этнополитической ситуации и снижения доли русских на Кавказе в 90-е годы 
прошлого столетия. Определены нерешенные проблемы внутренней миграции. Рассмотрены разные варианты 
решения демографических проблем в СКФО. Исследована миграция в пределах округов и отдельных стран. По-
строена аналитическая группировка зависимости между потребностью работодателей в работниках и миграцион-
ным приростом на 01.01.2013. Рассмотрены варианты соотношений между естественным и миграционным при-
ростами (убылью) населения в субъектах и ФО России на 01.01.2012. Исследована динамика внешней миграции 
РФ, а также выбывших и прибывших как внутри России, так и из-за рубежа. Построена группировка регионов РФ 
по миграционному приросту с зарубежными странами. Сделаны соответствующие выводы.
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Considered immigration rate per 10 000 population in subjects of the Russian Federation. The reasons for the aggravation 
of ethnic and political situation, and to reduce the share of Russian Caucasus in the 90-ies of the last century. Identified 


